
Advies per (deel)afspraak

a.

b.

c.

Onderdeel b kan worden onderschreven; bij de inkoop van bedrijfskleding gebruiken we 
voortaan de vanuit de MRA ontwikkelde handreiking.

Omschrijving 
afspraak

De grondstoffenvisie is duidelijk over ‘kwaliteit boven kwantiteit’. Er wordt in de regio niet 
meer geïnvesteerd in het nog meer inzamelen van laagwaardige restromen, waarop de 
producentenverantwoordelijkheid van toepassing is, in voorbereiding is of verder wordt 
uitgebreid, en de milieuprestaties onduidelijk zijn. Textiel is een verzamelterm voor vele 
materialen, waarvan een aanzienlijk deel niet circulair is, en/of schadelijke stoffen bevat en/of 
(dientengevolge) geen waarde na inzameling heeft. Er is duidelijkheid gewenst over de 
toekomstige inrichting en financiering van de textielketen en de
producentenverantwoordelijkheid ten aanzien van de milieuprestaties. Onderdeel a van de 
Green Deal kan daarom niet worden onderschreven.

Advies______
Toelichting op 
advies

Advies
Toelichting op
advies

Green Deal Circulair textiel________________________________________________________________
Het college wordt gevraagd in te stemmen met:

het toewerken naar meer hoogwaardige inzameling van textiel met minimaal 7 kilogram 
per inwoner per jaar in 2025 en/of inzet op inzameling van specifieke textielstromen; 
zich bij toekomstige inkoop van kleding en textiel te committeren aan de handreiking 
klimaatneutrale en circulaire inkoop bedrijfskleding;
de contracten voor textielsortering en verwerking af te stemmen op een model van lokale 
sortering en regionale venwerking.____________________________________________

Onderdeel a niet ondertekenen, de onderdelen b en c wel.____________________________
De grondstoffenvisie Gooi en Vechtstreek gaat uit van een circulaire economie waarbij een 
duurzaam ontwerp en duurzaam (her)gebruik van producten en materialen de inzet is. In dit 
kader richt de inzameling en venwerking van huishoudelijke afvalstoffen zich op hergebruik 
van waardevolle en materialen in nieuwe toekomstbestendige producten en 
werkgelegenheid. Dit sluit aan op onderdeel c van de Green Deal. Lokale sortering en 
verwerking (en dus het versterken van regionale werkgelegenheid) is bovendien al onderdeel 
van de recente aanbesteding van textiel in onze regio.

Het jaarlijks te actualiseren convenant (Green Deal) Houtbouw MRA 2021-2025 heeft ais 
doel om vanaf 2025 voor alle nieuwbouw in de MRA minimaal 20% uit te voeren in 
houtbouw/biobased bouw. Door ondertekening van dit convenant verplichten gemeenten zich 
onder andere om:

vanaf 2022 jaarlijks minimaal één nieuwbouwlocatie aan te wijzen voor houtbouw; 
houtbouw op te nemen in de omgevingsvisie en het omgevingsplan; 
houtbouw op te nemen in uitgiftevoorwaarden bij grondverkoop;
informatiesessies over houtbouw bij te wonen en informatie te delen met andere 
gemeenten;
aan ontwikkelende partijen een milieu-impact berekening op basis van een LCA (Levens 
Cyclus Analyse) te vragen, waarbij nadrukkelijk biogeen CO2 opgeslagen in hout en 
biobased materialen wordt meegerekend;
jaarlijks aan de MRA te rapporteren welke vorderingen bij uitvoering van het convenant
worden gemaakt._________________________________________________________

Niet ondertekenen.
Het doel om houtbouw, als een van de vormen van duurzaam bouwen, te stimuleren wordt 
ondersteund. Verkend kan worden hoe duurzaam bouwen een plek kan krijgen in de te 
ontwikkelen omgevingsvisie. Echter, om alle afspraken uit het convenant te borgen in de 
organisatie is onvoldoende capaciteit voorhanden. Daarnaast zijn de 
nieuwbouwontwikkelingen in de gemeente Huizen in verhouding tot andere gemeenten 
beperkt. Ondertekening van deze afspraak ligt meer voor de hand bij grotere gemeenten 
en/of gemeenten met veel nieuwbouwontwikkelingen.

Green Deal Houtbouw
Omschrijving
afspraak

"Bijl*,,



Voor het leveren van inzet en middelen ligt de prioriteit op het regionale fietsnetwerk. Tot nog 
toe is hiervoor alleen inzet (uren) geleverd, maar er zijn nog geen financiële middelen 
beschikbaar. Dit volgt pas na nadere uitwerking van de routes en op basis van ambities van 
het nieuwe college (en colleges van de buurgemeenten). Een eerste financiële inzet zou pas 
kunnen landen in de begroting van 2023.

Als 'lid van het peloton’ maakt de gemeente deel uit van het netwerk van organisaties, maar 
worden geen verplichtingen aangegaan die voortvloeien uit dit convenant. Halfjaarlijks wordt 
de gemeente geïnformeerd over de ontwikkelingen rond de Green Deal. Er is de mogelijkheid 
om op een zelf gekozen moment actiever deal te nemen aan de Green Deal.

Advies______
Toelichting op 
advies

Advies______
Toelichting op 
advies

Aan de colleges wordt gevraagd:
a. een stop op het gebruik van single use plastics bij evenementen als voorwaarde in het 

eigen evenementenbeleid op te nemen;
b. recycling van moeilijk recyclebaar plastic te bevorderen door vanaf 2025 minstens voor 

één aanbesteding in de openbare ruimte als eis te hanteren dat het straatmeubilair dat
wordt toegepast is samengesteld uit niet direct recyclebaar plastic.________________

Onderdeel a wel ondertekenen, onderdeel b niet ondertekenen.______________________
Initiatieven om single use plastics uit te bannen kunnen, gelet op het enorme probleem van 
de ‘plastic soup’, positief worden benaderd. Het gebruik van veel single use plastics in 
Europa is inmiddels verboden. Denk aan rietjes, wegwerpbestek, borden, wattenstaafjes, 
roerstaafjes en ballonstokjes. Omdat plastic bekers vooralsnog van dit verbod zijn 
uitgezonderd, ligt hier een mogelijkheid regionaal op te trekken om het gebruik hiervan (bij 
evenementen) te ontmoedigen. Of de uitvoering door middel van een voonwaarde in de 
vergunning, een algemene regel of als gemeentelijk aandachtspunt in het vooroverleg met 
organisatoren van evenementen wordt opgepakt, wordt nader bepaald.

3.3 Green Deal MRA als fietsmetropool
Omschrijving
afspraak

3.4 Niet herbruikbare plastics
Omschrijving
afspraak

De Green Deal MRA als fietsmetropool beoogt de potentie van de fiets in de regio te 
versterken en het bestaande netwerk van (snel)fietspaden optimaal te benutten. Hiertoe 
werken private en publieke partijen intensief samen om ideeën om te zetten in concrete 
projecten die het gebruik van de fiets in de metropoolregio stimuleren. Het accent ligt daarbij 
niet op de fietsinfrastructuur zelf, maar juist op andere aspecten van het fietsecosysteem (de 
‘software’ en ‘orgware’) waarmee het maatschappelijk rendement op de investeringen in de 
fietsinfrastructuur (in de vorm van een intensiever gebruik daarvan) kan worden verhoogd. 
Aan de colleges wordt gevraagd actief betrokken en (mede)verantwoordelijkheid te zijn voor 
het aanjagen van en het meebouwen aan deze software en orgware. Dit houdt in:
• de ondertekening op 15 oktober van het daarop gerichte overkoepelende convenant, 

onder voorbehoud dat er op dat moment een afspraak is over de benodigde 
basisfinanciering voor de uitvoering daarvan;

• deelname aan de Green Deal Fiets MRA in de rol van ‘lid van het peloton’ of ‘lid van de 
kopgroep’ en/of als ‘sprinter/klimmer’ voor de ondergenoemde thema’s;

• het actief verkennen van de raakvlakken tussen de eigen beleidsprioriteiten en de onder 
dat convenant in uitwerking zijnde specifieke afspraken voor de volgende thema’s:
- fietsservicepunten
- het stimuleren van werknemers om de fiets te gebruiken
- de vorming van een regionaal fiets kenniscluster
- het stimuleren van het fietsgebruik van kinderen.

Ondertekenen als lid van het peloton.____________________________________________
De Green Deal sluit aan op wat gemeenten in Gooi en Vechtstreek momenteel al doen en 
kan dus positief worden benaderd. Duurzame mobiliteit is een speerpunt in de RSA. 
Gemeenten in Gooi en Vechtstreek hebben eerder de intentieverklaring voor het MRA- 
fietsnetwerk getekend, evenals een samenwerkingsovereenkomst voor een regionaal 
fietsnetwerk, wat het metropolitane netwerk in Gooise Meren en Hilversum gedeeltelijk 
overlapt.



Wel zullen de tien handreikingen voor circulair inkopen worden verspreid onder de betrokken 
opdrachtgevers in de gemeentelijke organisatie, zodat deze bij toekomstige aanbestedingen 
door de opdrachtgevers kunnen worden gebruikt.

In het Milieuprogramma 2021-2025 is wel een kanttekening geplaatst bij het organisatorisch 
borging van circulair inkopen en aanbesteden. Er was bij het vaststellen van het
Milieuprogramma 2021-2025 (eind 2020) in de gemeente Huizen geen capaciteit voorhanden 
om deze borging planmatig op te pakken, dus om de benodigde competentieontwikkeling 
voor sturing, uitvoering en monitoring van circulair opdrachtgeven en inkopen vorm te geven. 
Hiervoor is de versterking van de inkoopfunctie een randvoorwaarde. Deze situatie is nog 
ongewijzigd. Aan dit deel van de intenties kan dus vooralsnog geen uitvoering worden 
gegeven.

Om aan te kunnen tonen dat in 2022 en verder de genoemde mijlpalen worden gehaald 
wordt een ‘data-gedreven' aanpak centraal gesteld. Daarnaast wordt gevraagd om binnen de 
eigen organisatie te zorgen voor de benodigde competentieontwikkeling voor sturing, 
uitvoering en monitoring van circulair opdrachtgeven en inkopen.

Onder b sluit niet aan bij de regionale grondstoffenvisie. Op de inzameling en verwerking van 
plastics is de producentverantwoordelijkheid van toepassing. Niet herbruikbare plastics zijn 
een laagwaardige reststroom. Evenals voor textiel stelt de regionale grondstoffenvisie dat niet 
wordt ingezet op het overnemen van de verantwoordelijkheid voor het recyclen van deze 
laagwaardige afvalstromen. In plaats daarvan wordt in onze regio ingezet op het 'sturen aan 
de voorkant': het circulair maken van het product(ontwerp) door de producent via o.a. wet- en 
regelgeving.

Het college wordt gevraagd de eerder in 2018 vastgelegde intentie (om tot circulair 
opdrachtgeven en inkopen in de MRA te komen) te herbevestigen, door:
• in 2022 over de voortgang op de klimaatneutrale en circulaire inkoop aan de MRA te 

rapporteren;
• te bevestigen dat met actieve inzet wordt bereikt dat in 2025 50% van alle inkoop door 

de eigen organisatie klimaatneutraal en circulair plaats heeft zoals in 2018 al is 
voorgenomen.

Advies______
Toelichting op 
advies

Daarnaast wordt gevraagd om de handreikingen op tien inkooppakketten die eind 2022 zijn 
ontwikkeld, alsmede handreikingen die op inkooppakketten die in de komende jaren worden 
opgeleverd, te verspreiden binnen de eigen organisatie, zodat de opdrachtgevers binnen de 
eigen organisatie deze kunnen gebruiken bij inkoop- en aanbestedingstrajecten binnen dat 
inkooppakket of om samenwerking te zoeken met andere MRA-partijen die met soortgelijke 
trajecten bezig zijn.__________________________________________________________
Ondertekenen.
Omdat de intentieverklaring reeds is ondertekend, is er geen inhoudelijk bewaar om deze 
afspraken nogmaals te bevestigen. Circulair inkopen is bovendien in het Milieuprogramma 
2021-2025 van de gemeente Huizen als beleidsuitgangspunt opgenomen.

3.5 Circulair inkopen
Omschrijving
afspraak


